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SLOVO STAROSTYZmìny na radnici: Odvolána místostarostka i rada
        V èervnu byl Benešov na no-

hou, v tom dobrém i tom horším. 500 
let Salhausenù, divadelní pøedstavení 
na zámku a koncert Mozarta v kostele 
pøedznamenaly oslavy Benešovského 
slunovratu. I když poèasí celý den tro-
chu zlobilo, tak si myslím, že se slav-
nosti vydaøily. Podium na námìstí, tolik 
diskutované, si na veèerní koncert Ale-
še Brichty a Vypsané fixy, zažilo parádní 
koncert. Jeden velký mejdan, kterého 
se zúèastnilo zaplnìné námìstí, oslavil 
pøíchod léta. Chtìl bych i touto cestou 
podìkovat všem, kteøí se podíleli na 
pøípravì a pomohli slavnosti zorgani-
zovat, a� už jsou to pracovníci mìstské-
ho úøadu, Služeb mìsta nebo strážníci 
mìstské policie. Díky i zámku a dalším 
„externím“ pomahaèùm, bez vás by ne-
bylo oslav. 

Odvrácenou stranou mìsíce èerv-
na byly politické turbulence na radnici. 
Naše kolegynì Andrea Kulíková ve spo-
lupráci s opozicí vyvolala hlasování, ve 
kterém byla odvolána celá rada mìsta 
a paní místostarostka Petra Tojmaro-
vá. V podstatì bez dùvodu, pøíèiny a ja-
kékoliv logiky tak došlo k popøení výs-
ledku voleb a zastupitelstvo uvaøilo pro 
mì velmi podivnou bramboraèku. Sta-
rosta zùstává, místostarostka je èle-
nem rady, dva radní z opozice a kolegy-
nì Kulíková. Jak nám to pùjde, se uvidí.  
S novými radními - místostarostou Pet-
rem Jansou a èlenem rady Pavlem Ur-
xem, se snažíme najít spoleènou øeè a 
spolupracovat ve prospìch našeho 
mìsta. Spoleènì jsme si s panem Ur-
xem podali ruku pøed plným kinem na 
to, že v záøí pøedstavíme funkèní øešení 
pro naše mìsto. Nechci být starostou 
za každou cenu, ale mé odstoupení 
v èervnu by uvedlo mìsto do chaosu 
a zkomplikovalo by to dokonèení øady 
rozjetých i dotaèních investic. 
Pøeji vám klidné léto.               Filip Ušák

Poslední zasedání zastupitelstva pøineslo zmìny ve vedení mìsta. Došlo k odvolání mís-
tostarostky Mgr. Petry Tojmarové, kterou v jejím køesle nahradil Petr Jansa, jako neuvolnìný 
místostarosta. Novými radními se stali: Petr Jansa a Pavel 
Urx, kteøí tak nahradili Radka Práška a Radka Provazníka. 

 Petra Tojmarová, Andrea Kulíková a Filip Ušák.

Ke zmìnám došlo i v mìstské radì. 
Starostou zùstavá Filip Ušák a 

staronovými èleny rady jsou

7 mìsícù na radnici… Rozdìláno spousta práce
Po zhruba 230 dnech ve vedení mìsta mnoha desetinásobky v dotaèních investi-

jsme byli zastupitelstvem donuceni udìlat cích. Bude jen na zastupitelích a zamìstnan-
bilanci našeho pùsobení na radnici. Všech- cích mìsta, zda se jím budou øídit. Jeho do-
ny kroky, které jsme od zaèátku listopadu konèení se díky turbulencím trochu zdrží, 
podnikli, jsme dìlali s vìdomím, že volební nicménì letos bude materiál hotový. Po-
období trvá 4 roky a i taková je doba, po kte- dobnì dùležitým dokumentem je Komunit-
ré nás budete moci vy, volièi, objektivnì ní plán rozvoje mìsta, který dává systém 
zhodnotit. Tìžko se tedy hodnotí po zhruba spíše práci s lidmi. Nìkolik pracovních sku-
15% volebního období, protože ty strate- pin pod vedením paní Lenky Èerné a Petry 
gické, systémové vìci potøebují svùj èas. Tojmarové se snaží z problémù dìlat øešení 
Pøesto si troufnu øíct, že je za námi spousta a pojmùm jako sociální podnikání, terénní 
práce, za kterou se nemusíme stydìt. sociální služby apod. dává reálnou podobu. 

Nemusím zdùrazòovat opìt nezbytnost 
1) Strategie, plánování, projekty… podobného materiálu pro dotaèní tituly. Na 

Naše mìsto se rozhodlo vytvoøit Stra- projektové dokumentace jdou letos témìø 
tegický plán rozvoje mìsta, tedy klíèový do- dva miliony korun, což je asi nejvíce v histo-
kument, který doposud chybìl, na které je rii. Pøipravujeme zateplení Bílé školy, výmì-
navázáno do budoucna èerpání evropských nu oken na mìstském úøadu, modernizaci 
dotací. Najali jsme si odbornou firmu SPF koupalištì, most v Sokolovské ulici, prùjezd 
Group, která nám pomáhá s vytváøením to- cyklostezky Plouènice mìstem, pøestavbu 
hoto materiálu. Za 350 tisíc korun získáme sbìrného dvora na moderní sídlo Služeb 
materiál, díky kterému je možné získat mìsta a øadu dalších investic.     Pokr. str. 2...

foto: Ota Draèka

foto: Ludìk Stínilfoto: Ludìk Stínil
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z dìní ve mìstì...

7 mìsícù na radnici… Rozdìláno spousta práce
Pokr. ze str. 1... žíme se spolupracovat na konkrétních 
Bez projektù nemáme šanci se ucházet akcích i s dalšími subjekty, a� už krajskou sa-
o dotace a je tøeba do nich investovat i s vì- mosprávou, litomìøickou diecézí, drážïans-
domím toho, že tyto peníze nebudou vidìt kým konzulem, památkáøi, poslanci, povodí 
hned.   Ohøe, SVS atd. A z této spolupráce jsou 
2) Zapojení veøejnosti a kultura… výsledky. Opìt jsme se zaèali bavit s pod-

Snažili jsme se pro vás uspoøádat co nikateli a vycházíme jim vstøíc. Dùkazem 
nejvìtší množství kulturních akcí, kulturní profesionálního vedení mìsta je bezproblé-
léto pøinese prakticky každý víkend nìjakou mové dokonèení zateplení základní školy, 
akci, pøedevším na koupališti, vše vyvrcholí kdy jsme spoleènì se školou, dotaèním or-
dnem s cyklostezkou na konci srpna. gánem i zhotovitelskou firmou dokázali akci 
Na zámku vystoupil dvakrát ústecký Èino- dotáhnout.
herák se Shakespearem, slunovrat oživily 4) Dotace a úspory...
velké hudební hvìzdy a mìsto se bavilo, os- Klíèovou prioritou jsou dotace, peníze, 
lavy 140 let hasièù, 500 let Salhausenù které mnohdy leží na silnici a je škoda se o 
s konzertem Mozarta v kostele si také našly nì nepokoušet. Získali jsme 3,3 milionu na 
své. Na spoustì akcí se podíleli místní ob- biodpady, zdvojnásobil se dotaèní pøísun na 
èané a dìti. Noc kostelù, dìti pomáhají dì- obnovu památek z Ministerstva kultury, na 
tem apod., pokraèovali jsme i v tom dobrém benešovský slunovrat jsme získali z kraje 
z let minulých, napøíklad akce pro seniory, 80.000 Kè a 100.000 na 500 let Salhausenù, 
rozsvìcení vánoèního stromku… Naší sna- 100 tisíc na akci Den s cyklostezkou, která se 
hou rovnìž bylo zapojit vás do dìní ve mìs- uskuteèní v srpnu, z èeskonìmeckého fon-
tì a vytvoøit vám k tomu podmínky. Pro- du budoucnosti, 200 tisíc na workoutové 
støednictvím projektu „Zdravé mìsto” roz- høištì z Nadace ÈEZ, dotaci z kraje na obno-
jíždíme øadu projektù, které nastaví vaší vu lesù 62.356 Kè atd. Snažíme se, co to jde, 
vìtší šanci rozhodovat o mìstských vìcech, a každý týden monitorujeme všechny mož-
na podzim se uskuteèní moderované Forum né dotaèní možnosti. V podobné rovinì vní-
o 10 nejvìtších problémech mìsta, usku- máme i další úspory a snižování nákladù. 
teènila se beseda s obèany na téma par- Èeká nás nákup plynu pro Benešovskou tep-
kování na sídlišti, na jejímž základì se na- lárenskou na burze, nákupy energií a dalších 
vrátí kolmé stání, zveøejòujeme trvale pod- komodit pro mìsto a jeho organizace 
klady pro rozhodování zastupitelù, zveøejní- prostøednictvím aukèních síní - pøipravuje-
me zápisy z rady, rozklikávací rozpoèet, me podobnou nabídku i pro vás, vypovídá-
smlouvy a faktury mìsta a chceme také me nevýhodné smlouvy a snažíme se šetøit, 
videozáznamy ze zastupitelstev. kde to jde. Øada vìcí je rozdìlaných, spous-
3) Profesionalita a vnìjší vztahy... ta jich je pøipravených k rozbìhnutí. Rádi 

Snažili jsme se profesionálnì spravovat bychom pokraèovali v nastartované práci, 
mìsto a obklopit se odborníky, kteøí mají protože si myslíme, že se nemáme za co 
výsledky. Díky spolupráci s již zmínìnou stydìt.
firmou SPF jsme získali dotaci 3.3 milionu na S úctou a pokorou 
svoz biodpadù, s øadou dalších aktivit nám Filip Ušák a Petra Tojmarová 
pomáhají lidé, kteøí rozumí své práci. Sna-

Text: Alena Houšková
Dopravní omezení. Tak s tím musí bì-

hem prázdnin poèítat obyvatelé Benešova 
nad Plouènicí. Dùvodem jsou rozsáhlé op-
ravy komunikací. Provoz bude omezen hned 
na nìkolika místech ve mìstì. Nejvìtší op-
ravy èekají ulice Tkalcovská, Kamenná, Op-
letalova, Boženy Nìmcové, Sokolský vrch, 
Nádražní a Divišova. Zatímco nìkde pùjde  
jen výspravy a nové povrchy komunikací, 
jinde budou opravy spojeny i s prácemi na 
rekonstrukci vodovodù. Prosíme obyvatele 
mìsta za pochopení a trpìlivost.

Bìhem letních mìsícù dojde také k avi-
zované zmìnì dopravního znaèení a režimu 
parkování na námìstí a na sídlišti.

Mìsto èekají bìhem léta 
rozsáhlé opravy komunikací

Rekonstrukce památek 
ve mìstì pokraèují
Text: Alena Houšková

Na námìstí Míru díky restaurátorùm 
pomalu ožívají dvì památky. Tou první je 
Mariánský sloup, druhou pak sousoší Kalvá-
rie (resp. køíž s Kristem) na zdi Horního zám-
ku. 

O Mariánský sloup se stará restaurátor-
ka Mgr. Klára Žán Valentová. Ta bìhem léta 
bude pracovat pøedevším na restauraci soš-
ky Panny Marie. Soška bude ze sloupu sej-
muta a odvezena do restaurátorské dílny, 
kde dojde k jejímu celkovému zpevnìní.    

Køíž s Kristem byl ze svého stanovištì již 
sejmut a taktéž odvezen ke konzervaènímu 
zásahu. Ten bude provádìt restaurátor BcA. 
Lukáš Hrinda. Na místo køíže pøijde replika. 
Pùvodní køíž se na stejné místo už nevrátí. 
Po zakonzervování bude novì osazen v Sal-
hausenské kapli kostela Narození Panny 
Marie. 

Dalšími památkami, které se pomalu 
oblékají do nového kabátu, jsou napøíklad 
sochy svìtlonošù na hrobce Mattausch na 
benešovském høbitovì. O tento zákrok se 
stará Ateliér Houska a Douda.

foto: Alena Houškováfoto: Alena Houšková

 2. shakespearovské predstavení ústeckého cinoheráku na zámku, hra: Jindrich VI.
v rámci oslav 500 let Salhausenu v Benešove nad Ploucnicí

foto: Filip Ušák

 2. shakespearovské predstavení ústeckého cinoheráku na zámku, hra: Jindrich VI.
v rámci oslav 500 let Salhausenu v Benešove nad Ploucnicí

foto: Filip Ušák
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z dìní ve zdravém mìstì...

Podìkování

Zdravé mìsto Benešov nad Plouènicí
dobrá zpráva

Mìstský úøad Benešov nad Plouènicí 
získal ocenìní za 2. místo v devátém roèníku 
soutìže Ministerstva vnitra Èeské republiky 
ÚØAD ROKU „Pùl na pùl“ respekt k rovným 
pøíležitostem v kategorii obcí II. typu.

Ocenìní pøevzal dne 4. 6. 2015 tajemník  
MÚ p. Zdenìk Pøivøel, BBA a Mgr. Zdeòka 
Èvanèarová, vedoucí odboru HS.

Jak jsme již psali v kvìtnovém vydání zení (kino) s názvem 10 šancí pro Bene-
Benešovských novin, v záøí se bude konat šov – Spoleènì plánujme budoucnost. 
fórum, které stanoví 10 nejvìtších strastí Plakáty budou bìhem léta vyvìšeny na 
našeho mìsta. Podrobné informace bu- vývìsních plochách. Bude to naše první 
dou vysvìtleny na místì (jak hlasovat, velká akce, vìøíme, že za pomoci Vás, 
prùbìh atd.), termín fóra je 16. 9. od obèanù, se vše vydaøí. Budeme se tìšit, 
17.00 hodin v mìstském kulturním zaøí- Vaše úèast je velmi dùležitá.

Pøijïte s námi plánovat budoucnost mìsta

Autobusem do divadla
Text: Nikol Šillerová

V sobotu 27. 6. jsme se vydali do 
Prahy do divadla Broadway na muzikál 
Mýdlový princ. Plný autobus, plné di-
vadlo, skvìlé pøedstavení – tak by se da-
la celá akce shrnout. Muzikál byl nad 
oèekávání skvìlý, perfektní obsazení, 
pøíjemná atmosféra. Vstupenky byly 
v prodeji od dubna na pokladnì MìÚ 
a byly témìø okamžitì vyprodány. Další nápady psát na e-mail:
akci „divadlo“ plánujeme na podzim, sillerova@benesovnpl.cz. 
pokud máte námìty nebo pøání, jaké Všem dìkujeme za úèast a budeme 
pøedstavení byste rádi, mùžete své se tìšit na další kulturní zážitky.

Text: Mgr. Petra Tojmarová Plouènicí. Odpoled-
V sobotu  22. 8. se uskuteèní  v rámci ne a veèer bude na 

mezinárodní spolupráce s partnerským koupališti probíhat 
mìstem Heidenau spoleèensko-spor- sportovnì  kulturní 
tovnì-kulturní den. O jeho spolufinan- den. Èeká nás vy-
cování jsme požádali Èeskonìmecký stoupení nìkolika kapel, Trial show, dìt-
fond budoucnosti, který již od roku 1998 ské dopravní høištì, závody a další. Za-
podporuje nejrùznìjší  projekty mezi pište si tento den do kalendáøe, budeme 
Èechy a Nìmci. Tématem roku 2015 je se tìšit na spoleèné setkání 22. 8. 2015. 
„Hranice spojuje”. V rámci tohoto dne bychom chtìli 

My jsme podali žádost s názvem pro- pøedstavit také nejlepší sportovce  Be-
jektu: Sport nás baví, cyklostezka nešova a blízkého okolí. Prosím posílejte  
spojuje, a získali jsme 70% finanèní pod- své nominace do 10. 8. na e-mailovou 
poru, tj. 100.000 korun. Nyní bude ná- adresu: sillerova@benesovnpl.cz.
sledovat celá øada pøíprav a brzy vás Nominace by mìla obsahovat: jmé-
seznámíme s podrobným programem. no, vìk, sport, úspìchy a kontakt na 
Vydáme se našim nìmeckým pøátelùm sportovce,  trenéra èi rodièe. Všichni bu-
z Heidenau naproti na hranici a pak spo- dou pøedstaveni v dalších novinách a 22. 
leènì na kolech pøijedeme po cyklostez- 8. odmìnìni. Dìkujeme za spolupráci! 
ce Labe a Plouènice do Benešova nad 

Nenechte si ujít akci s názvem: Mezinárodní den s cyklostezkou 

Text: Marie Tojmarová
V rámci projektu Zdravé mìsto jsme s turisty uskuteènili výlet s dìtmi a jejich rodièi èi praro-

dièi vlakem do Mlýnù a odtud malebnou krajinou do Kytlic. Zastavili jsme se u hrobu Miroslava 
Horníèka, pokoukali na pou�, která zrovna v Kytlicích probíhala. Navštívili  nádherný místní kostel, 
který byl otevøený, neb konèila právì mše. Dále jsme pokraèovali Kytlicemi do lesního divadla, kte-
ré je krásné, opravené, až do konce prázdnin - dle programu - se hraje divadlo, urèitì stojí za zhléd-
nutí. Potom lesem až na pøevis Fialka opéci si buøty, posvaèit a zpìt do Mlýnù. Poèasí nám pøálo, 
sluníèko svítilo až moc, ale v lese bylo pøíjemnì. Celá trasa byla 7 km. Všichni úèastníci dostali od 
Mìsta Benešov n.Pl. odznáèek "Zdravé mìsto", turistické propagaèní materiály a dìti sladkosti. 
Výlet jsme si užili a v záøí se chystáme ho zopakovat. Informace o trase a datumu se  dozvíte v záøi-
jových Benešovských novinách. Vìøíme, že další výlet zaujme více dìtí i dospìlých.  

Zdravé mìsto se vydalo na výlet rodièù a prarodièù s dìtmi

foto z výletufoto z výletu

Jménem mým a jménem mého syna 
Honzíka bych chtìla podìkovat všem, kteøí 
se podíleli na uspoøádání akce Dìti - dìtem 
a na uspoøádání školního projektu Víèka 
a sbìr papíru pro Honzíka. Za utržené pe-
níze budou Honzíkovi nakoupeny nutné 
zdravotní pomùcky. Podìkování patøí úplnì 
všem, ale pøedevším tøídní uèitelce Hance 
Svobodové, Radce Bartošové, Miroslavì 
Šmídové,  Andree Kulíkové, Zdenì Èerné, Ji-
øinì Rùžièkové a Dagmar Tesarèíkové. Velké 
podìkování patøí také všem, kteøí pøispìli, 
a� penìzi, víèky èi papírem.

Mìsto Benešov nad Plouènicí dìkuje 
všem, kteøí úèinkovali na Benešovském slu-
novratu bez nároku na honoráø. Duo Karma, 
Vodoopád, Tyjátr. Ve všech tìchto uskupe-
ních mají zastoupení Benešováci.

Marie Sobotková a její syn Honzík

Pavla Klomfarová
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Recyklací elektrospotøebièù jsme 
výraznì ulevili životnímu prostøedí

Text: ASEKOL a.s
Loni obèané odevzdali k recyklaci 219 

televizí, 59 monitorù a 558,00 kg drobného 
elektra. Snaha obyvatel obce recyklovat 
staré a nepoužívané elektrospotøebièe se již 
nìkolik let vyplácí. Naše obec obdržela cer-
tifikát vypovídající nejen o pøínosech tøídìní 
televizí a poèítaèových monitorù, ale také o 
velkém významu sbìru drobných spotøebi-
èù, jako jsou mobilní telefony. Díky environ-
mentálnímu vyúètování spoleènosti ASE-
KOL mùžeme nyní pøesnì vyèíslit, o kolik 
elektrické energie, ropy, uhlí, primárních 
surovin èi vody jsme díky recyklaci vyslouži-
lého elektra ušetøili ekosystém Zemì. Víme 
také, o jaké množství jsme snížili produkci 
skleníkových plynù CO2 nebo nebezpeèné-
ho odpadu. Informace vycházejí ze studií 
neziskové spoleènosti ASEKOL, která s obcí 
dlouhodobì spolupracuje na recyklaci vy-
tøídìných elektrozaøízení.

Z Certifikátu Environmentálního vy-
úètování spoleènosti ASEKOL vyplývá, že 
obèané naší obce v loòském roce vytøídili 
219 televizí, 59 monitorù a 558,00 kg 
drobných spotøebièù. Tím jsme uspoøili 
56,47 MWh elektøiny, 1 774,07 litrù ropy, 
270,21 m3 vody a 3,00 tun primárních su-
rovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových 
plynù o 14,02 tun CO2 ekv., a produkci ne-
bezpeèných odpadù o 51,46 tun. Výsledek 
studie jednoznaènì prokázal, že zpìtný od-
bìr elektrozaøízení, i tìch nejmenších, má 
nezanedbatelný pozitivní dopad na životní 
prostøedí. Když si uvìdomíme, že recyklace 
bìžných 100 televizorù uspoøí spotøebu 
elektrické energie pro domácnost až na 4 
roky, nebo ušetøí pøibližnì 400 litrù ropy po-
tøebných až k sedmi cestám do Chorvatska, 
jsou to impozantní èísla. Pozitivní zprávou 
pro uživatele poèítaèù také je, že odevzdání 
10 vysloužilých monitorù ušetøí spotøebu 
energie potøebnou pro chod notebooku po 
dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteøí tøí-
dìním takto zásadnì pøispívají k ochranì ži-
votního prostøedí, si zaslouží obrovský dík.

Studie LCA posuzuje systém zpìtného 
odbìru CRT televizorù, poèítaèových mo-
nitorù a drobného elektrozaøízení. Hodnotí 
jejich sbìr, dopravu a zpracování až do 
okamžiku finální recyklace jednotlivých 
frakcí vyøazených spotøebièù do nového 
produktu. Pro každou frakci byly vyèísleny 
dopady na životní prostøedí. Výsledky stu-
die jsou prezentovány jako spotøeba ener-
gie, surovin, emise do ovzduší, vody a pro-
dukce odpadu. Koneèná bilance vyznìla pro 
zpìtný odbìr elektrozaøízení jednoznaènì 
pozitivnì, a to ve všech aspektech.

Léto na zámku bude patøit pøedevším dìtem

Text: Michaela Hlinková zámecké noci, které letos pøipadla na so-
I na letošní letní prázdniny pøichystal botu 29. srpna. Divadlo Krabice zahraje 

Státní zámek Benešov nad Plouènicí nìkolik dìtem pohádku Nejasná princezna.
akcí nejen pro dìti. Mezi první patøí Noc na Dìti nepøijdou zkrátka ani se zaèátkem 
zámku aneb zámecká pøespávanda. „Už školní docházky, vstup do školních lavic, jim 
tradiènì na této akci s námi spolupracuje chce zámek zpøíjemnit. „Na 12. záøí je na-
benešovské rodinné centrum Medvídek,“ plánované další divadelní pøedstavení, 
poznamenal kastelán Zdenìk Henig. Dodal, tentokráte s názvem Fešák Hubert. To však 
že i o letošních prázdninách budou mít je- není vše, celý tento den bude vìnován 
dineènou pøíležitost strávit na zámku noc. dìtem, ale více zatím prozrazovat nebude-
Bude pro nì pøipraven bohatý program a me,“ dodal Henig.
nebude chybìt ani noèní prohlídka zámku a Bližší informace k plánovaným akcím 
jeho okolí. Dìti ve vìku od 5 do 12 let budou naleznou zájemci na oficiálních interneto-
moci na zámku pøespat hned ve tøech vých stránkách zámku. „Stále vymýšlíme 
termínech. První „Noc na zámku aneb nìco nového, tak abychom se co nejvíce 
zámecká pøespávanda“ se uskuteèní z pátku zavdìèili všem vìkovým skupinám. Ani dos-
na sobotu 4. èervence, následnì pak z 31. pìlci totiž nepøijdou zkrátka. Od poèátku 
èervence na 1. srpna a poslední pøespávan- èervna je v prostorách Horního zámku volnì 
da bude z 28. na 29. srpna. Na akci je nutné pøístupná výstava Salhausenové, která 
dìti pøedem objednat, jelikož kapacita je mapuje zámecké události posledních 500 
omezená. let, tedy od pøíchodu šlechtického rodu 

Další už tradièní akcí, která je urèena Salhausenù do Benešova nad Plouènicí,“ 
nejen tìm nejmenším, jsou Noèní prohlídky øekl benešovský kastelán. V prùbìhu letních 
kouzelného zámku. „Návštìvníci si opìt prázdnin bude zpøístupnìna i další výstava 
budou moci prohlédnout Dolní zámek v tentokráte s názvem Velká Hradozámecká 
noèních hodinách a navíc za doprovodu inventura. Ta bude pro zmìnu mapovat 
dobových a pohádkových postav,“ nastínil obnovu zámeckého komplexu za posled-
program kastelán. I na Noèní prohlídky ních nìkolik desítek let. 
kouzelného zámku je vhodné si místo pøe-
dem rezervovat.  První Noèní prohlídka kou-
zelného zámku se koná v sobotu 4. èervence 
a další pak po ètrnácti dnech, vždy v sobotu. 

Mezi novinky letošního léta budou 
patøit dvì divadelní pøedstavení. První se 
uskuteèní ve støedu 15. èervence, kdy se 
dìtem pøedstaví Skupina historického 
šermu Rego s pohádkou Jiøík a èernovláska. 
Druhé divadelní pøedstavení v podání di-
vadla Krabice se uskuteèní v rámci Hrado-

Zámek je v èervenci a srpnu 
otevøeno dennì 9.00 – 18.00 hod.

Èas zaèátku jednotlivých prohlídek 
bude vždy upøesnìn na pokladnì 

zámku. Zaèátek poslední prohlídky 
Dolního zámku v 16:30 hod. Zaèátek 
poslední prohlídky Horního zámku 

v 17.00 hod.



èerven, srpen 2015

STRANA 5

z dìní ve zdravém mìstì...

Text: Vìra Erlebachová, matrikáøka
Poslední kvìtnovou sobotu poøádal 

SPOZ vítání obèánkù do života našeho 
mìsta. Ke slavnostnímu aktu se dostavily 
rodiny tìchto miminek: Tomáš Hána, Karel 
Helebrant, Miroslav Krejèí, Josef Bouda, 
Petr Štìdra, Martin Pfeifer, Magdaléna Po-
lášková, Jakub Bardzák, Jakub Brabec, 
Daniela Svobodová, Liliana Ilková, Mojmír 
Horvát.

Slavnostním projevem nové obèánky 
pøivítal starosta mìsta Filip Ušák, za pøí-
tomnosti matrikáøek Mgr. Zdeòky Èvanèa-
rové, vedoucí HS a Vìry Erlebachové. Celý 
obøad doprovázela na klávesy Mgr. Zdeòka 
Èerná a básnièky pøednesly dìti Simonka a 
Vašík Petrovi. Za jejich vystoupení jim patøí 
velký dík. Všechny dìti dostaly dáreèek a 
maminky kytièku jako upomínku na tento 
den.

Další obøad vítání obèánkù plánujeme 
na podzim letošního roku. Rodièe, kteøí by 
se chtìli zúèastnit dalšího vítání obèánkù, 
nech� se dostaví s rodným listem dì�átka na 
matriku Mìstského úøadu Benešov nad 
Plouènicí. Vítání obèánkù má v našem 
mìstì svou tradici, jsme tomu rádi a tìšíme 
se na vás u pøíležitosti dalších setkání. 

Poslední kvìtnová nedìle patøila vítání nových obèánkù

Adoptované dìti z Afriky se opìt doèkají pomoci
V sobotu 8. 8. 2015 od 14 hod. se opìt u nás uskuteèní charitativní akce na podporu 
adoptovaných dìtí Jessiky z Nigérie a Margaret ze Zambie. Na tuto akci jsou pozváni 
Hynek Tomm - zpìvák, 

, Radek Dula lidový vypravìè, zpìvák Idunu Ogunwalle a 
koordinátorky projektù z Nigérie - Gábinka a ze Zambie Lucie a Marcelka. Budou zde 
také fotky z využití penìz z akcí pøedešlých. Rádi uvítáme taky vaše dary do 
dobroèinné aukce. Na akci se prosím pøihlaste u paní Lídy Šumové osobnì nebo sms 
na tel: 773626112.

Srdeènì Vás zve za BS-Aktiv Lída Šumová

kterého pro jeho velký hlasový rozsah pøíznivý novináøi 
pøezdívají Èeský Bocelli
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Základní škola: Poslední mìsíc školy byl poøádnì nabitý
Text: Mgr. Miroslava Šmídová

Pokr. na str. 7...

(reprezentanti 9. B) první pøíèku a hned za 
Poslední mìsíc školního vyuèování - nimi skonèili Mackové (žáci 9. A). Na 3. místì 

èerven zaèal jako již tradiènì oslavami Dne v jízdì zruènosti se umístila v kategorii 
dìtí. Tìch se již jako tradiènì ujali samotní uèitelù také paní uèitelka M. Jansová. S lep-
žáci. Devá�áci si pro své mladší kamarády šími výsledky se ani vrátit nemohli. Obìma 
z mateøské školy pøipravili dopoledne plné týmùm gratulujeme!
her a zábavy. Všechny soutìže se dìtem ze Následující týden byl vìnován pøede-
školky moc líbily a samotní organizátoøi si vším exkurzím a výletùm a také charitativ-
zaslouží velkou pochvalu za krásný pøístup nímu sbìru papíru. Žákùm naší školy není 
ke svým nejmladším spolužákùm. Za pøí- lhostejný osud ostatních lidí, zejména dìtí. 
pravu a celý prùbìh dostali od vedení MŠ Proto peníze za odevzdaný sbìr pomohou 
malou odmìnu a pochvalou od dìtí byly našim žákùm, kteøí se potýkají se zdravot-
úsmìvy na jejich tváøích. Dìti z Bílé školy si ními problémy, zpùsobenými cukrovkou. 
Den dìtí užily pøi pohádkách, které si pro nì Dìkujeme všem, kteøí se na sbìru podíleli. 
pøipravili žáci 6. A a I. speciální tøídy. Pro V úterý 23. èervna 2015 se na svém 
nejmladší žáky školy z pøípravky a z 1. a 2. jednání sešla také Školská rada. Na pro-
tøíd si loutkové divadelní pøedstavení "Z po- gramu jednání bylo schválení doplnìní škol-
hádky do pohádky" pøipravili žáci 6. A se ního øádu o body týkající se bezpeènosti ve 
svou tøídní uèitelkou Mgr. Š. Leknerovou. škole, schválení žádostí zákonných zástupcù 
Vše si sami pøipravili - v rámci výtvarné vý- o slovní hodnocení a také informace k hos-
chovy vyrobili loutky, kulisy a potøebné rek- podaøení školy a plánovaným opravám a ak-
vizity, pøi hodinách slohu napsali scénáø, cím na 2. pololetí roku 2015.
rozdìlili si role a v literární výchovì vše Ve ètvrtek 25. èervna 2015 se letos po-
nacvièili. Divadelní hodinka utekla jako voda prvé pod vedením samotných žákù, ze-
a všechny dìti se písnièkou „Není nutno" jména z 8. tøíd, uskuteènily tvùrèí dílny. Žáci 
louèily s úsmìvy na tváøi. Dárek v podobì si mohli vybrat tu z dílen, která se jim líbí a 
divadelní pohádky „O Èervené Karkulce" mohli se tak zapojit do šachové, florbalové, 
s netradiènì hodným vlkem tanèícím break fotbalové, pohybové, tenisové, taneèní, ku-
dance si dali herci - žáci I. speciální tøídy (tø. lináøské, výtvarnì literární, editorské nebo 
uè. Mgr. Z. Hubáèková) a naopak dárek v po- technické dílny a pro 9. tøídy byla ve spo-
dobì smíchu a potlesku dostali od žákù 3. lupráci s uèitelem autoškoly p. B. Chourem 
a 4. tøíd. Podìkování patøí všem, kteøí Den pøipravena také již tradièní autoškola v kost-
dìtí pro ostatní dìti pøipravili. ce. Svou dílnu mìli také žáci 6. B, kteøí 

V pátek 5. èervna 2015 probìhlo na Bílé zakonèili svùj projekt „Svatba". Obì 5. tøídy 
škole setkání s budoucími prvòáèky a jejich modelovaly z vizovického tìsta a vyzkoušely 
rodièi. Cílem setkání bylo zpøíjemnit dìtem si kreslení ústy. Všichni organizátoøi pøistou-
jejich vstup do školy. Ètvr�áci si pro své bu- pili k pøípravì velmi zodpovìdnì, tvùrèí do-
doucí spolužáky pøipravili pohádku „O ma- poledne velmi podaøilo. Všem jim patøí po-
lém ježkovi", kterou jim v tìlocviènì moc dìkování za jejich pøípravu, vedení a ús-
pìknì zahráli. Potom si zvíøátka z pohádky pìšný prùbìh.
odvedla dìti do jejich tøíd. Tam na nì èekala Naše škola se stejnì jako v loòském roce 
barevná mašinka, do které kreslily pomocí zúèastnila Sazka Olympijského víceboje, 
rodièù svùj portrét.  Budoucí tøídní uèitelky v rámci kterého žáci v prùbìhu celého škol-
prvòákù seznámily rodièe s potøebami pro ního roku plnili osm disciplín zamìøených 
prvòáky. Bylo to pøíjemné odpoledne, které na vytrvalost, rychlost, sílu, hbitost, vý-
dìti navnadilo a urèitì se jim pùjde do školy bušnost, rovnováhu a ohebnost. Škola zís-
veseleji. kala støíbrnou medaili za 95% zapojených 

Ve ètvrtek 11. èervna 2015 se žáci de- žákù. Do víceboje se celorepublikovì pøihlá-
vátých roèníkù zúèastnili sportovní soutìže silo 1 384 škol, mezi školami s více než 450 
CADET GRAND PRIX STROMOVKA 2015 žáky jsme se umístili na 25. místì a v Ústec-
v pražské Stromovce. Letos probìhl druhý kém kraji jsme obsadili 11. místo ze všech 
roèník této soutìže, jejímž cílem je zpo- krajských úèastníkù. Navíc jsme pro školu 
pularizovat a podpoøit technické vzdìlávání vyhráli v soutìži Baseball do škol baseba-
dìtí, žákù a studentù. Na samotnou soutìž llový set. 
si žáci  v rámci hodin pracovních èinností V pondìlí 29. èervna 2015 probìhlo v 
pod vedením pana uèitele I. Schwarze pøi- benešovském kinì již tradièní slavnostní 
pravili podle návodu organizátorù vlastní vyøazování všech vycházejících žákù. S po-
závodní vozíky Cadetcar, s nimi se pak utkali vinnou školní docházkou se za pøítomnosti 
s ostatními soupeøi.  Po souètu èasù ze dvou starosty mìsta, pedagogù školy a hlavnì 
disciplín - jízdì zruènosti a slalomu - mezi rodièù a pøíbuzných vycházejících žákù roz-
sedmi týmy ve své kategorii obsadila (J)elita louèilo 52 žákù.                        

dìtský den v MŠdìtský den v MŠ

cadet grand prixcadet grand prix

pohádka 6.Apohádka 6.A

školní jídelna

Provoz školní jídelny o prázdninách: 
vaøíme do 10. 7. 2015  

a zaèínáme 17. 8. 2015. 
V termínu od 13. 7. 2015 do 14. 8. 2015 

èerpají zamìstnanci jídelny øádnou 
dovolenou.

pøerušení provozu Mš

V období letních prázdnin 
dojde k pøerušení provozu 

Mateøské školy 
Benešov nad Plouènicí v termínu 

od 13. èervence 2015 
do 21. srpna 2015.

slavnostní vyøazování devá�ákùslavnostní vyøazování devá�ákù



èerven, srpen 2015

STRANA 7

Pokr. ze str. 7...
V rámci pøipraveného programu dostali žáci 
vysvìdèení, pamìtní listy a malý dárek od 
mìsta. Celé slavnostní odpoledne prováze-
la velmi pøíjemná atmosféra. 

V úterý 30. èervna 2015 byl slavnostním 
pøedáním vysvìdèení zakonèen školní rok 
a pro žáky zaèaly prázdniny. Na závìr trocha 
statistiky: 218 žákù má vysvìdèení s vyzna-
menáním, z toho 92 žákù se samými jedniè-
kami. Bohužel ale také 20 žákù neprospìlo, 
proto na nìkteré z nich na konci srpna èekají 
opravné zkoušky. Vìtšina žákù (98%) má 
chování hodnoceno jednièkou. Prùmìrnì 
žáci školy zameškali za 2. pololetí šedesát 
šest hodin na jednoho žáka. 

Informace o úøedních hodinách školy 
o letních prázdninách a informace a foto-
grafie ze života školky a školy na:
www.zsbnpl.cz.
Pøejeme všem krásné léto plné zážitkù, 
sportu, odpoèinku a pohody a tìšíme se 
zase v úterý 1. záøí 2015 na shledanou ve 
škole. 

ZŠ: Z èervnového dìní

gymnázium èeská kamenice

Pøineslo Vaše dítì pìkné 
známky na vysvìdèení?

Pokud ano, tak se urèitì pøijïte podívat do 
Gymnázia v Èeské Kamenici, které 

vyhlásilo 3. kolo pøijímacího øízení. Rádi 
Vám odpovíme na Vaše dotazy.

Pro školní rok 2015/2016 pøijímáme 
ke studiu žáky ze všech roèníkù druhého 

stupnì ZŠ, tzn. z pátých, šestých, sedmých, 
osmých i devátých tøíd.

Termín podání pøihlášky pro 3. kolo: 
do 24. 8. 2015 

Termín konání pøijímacích zkoušek: 
individuálnì 

Pøijímací zkoušky (testy) se konají pouze 
pøi nesplnìní daného prùmìru (2,00) 

  v èeském jazyce, matematice a anglickém 
jazyce.  Školu mùžete navštívit dle Vašich 
èasových možností i v prùbìhu prázdnin. 

Dohodnìte si pøedem termín 
na tel. è. 605 291 982 nebo 

napište Váš požadavek 
iva.bouskova@zs-gymnazium.cz. 

Tìšíme se na Vás.

Text: Jan Schánìl, Martin Tojmar   11. Daniel Prášek 123 b.
Dne 28. 6. 2015 se konal Støelecký 12. Marie Neubauerová 118 b.

turnaj ve støelbì ze vzduchovky. Soutìž se 13. Eduard Bøezina 87 b.
uskuteènila na høišti za Bílou školou. Za pøíz- 14. Èenda Jansa 9 b.
nivého poèasí se závodu zúèastnilo 17 zá- Sourozenci Aneta Kulhavá a Martin Kul-
vodníkù. Samotný turnaj byl rozdìlen na havý ze soutìže odstoupili z rodinných dù-
dvì støelecké disciplíny. Støílelo se vsedì vodù. Po vyhlášení výsledkù Støeleckého 
s oporou a vleže. Po odstøílení obou èástí se turnaje a rozdání cen došlo k ještì k jed-
seèetly obì disciplíny a to rozhodlo o cel- nomu rozdìlování trofejí a to v soutìži 
kovém umístìní jednotlivých úèastníkù v o Støelce roku za školní rok 2014-2015. 
turnaji. Vítìzem se stal Lukáš Stínil. Vítìzem se stal Matìj Schánìl.

1. Lukáš Stínil 253 b.           1. Matìj Schánìl 7204 b.     

4. Marek Betlach 6135 b.
5. Pøemysl Inger 4785 b.
6. Lukáš Stínil 2122 b.
Dìkujeme tímto všem støelcùm, rodi-

èùm a fanouškùm, kteøí se závodu zúèast-
8. Fanda Beš�ák 191 b.   nili. Zároveò dìkujeme všem sponzorùm a 
9. Milan Horváth 174 b.  mìstu Benešov nad Plouènicí za finanèní 
10. Ferdinand Jansa 155 b. pøíspìvek ve výši 1000,-Kè.

2. Lukáš Helinský 235 b. 2. Oskar Šimon 7037 b. 
3. Pøemysl Inger 229 b.  3. Ondra Fišer 6351 b.  
4. Ondra Fišer 222 b.    
4. Matìj Werner 222b.
5. Matìj Schánìl 214 b. 
6. Marek Betlach 207 b. 
7. Oskar Šimon 200 b.   

Dìti zmìøily své síly ve støelbì ze vzduchovky

Mladí tenisté se rozlouèili s kroužkem turnajem
Text: Martin Štípek zorùm za poskytnuté dary. 

Dne 21. èervna 2015 se uskuteènil první Tìšíme se na dalších trénincích v mìsíci 
turnaj dìtského tenisového oddílu v letoš- srpnu. Trenéøi: Štípek Martin, Provazník 
ním roce. Turnaj byl ukázkou práce trenérù Radek a Zeman Jaroslav
a píle dìtí na pravidelných trénincích.  Roz- Výsledky:
dìlením dìtí dle hráèských dovedností vzni- Kategorie pokroèilí:  
kly dvì skupiny, které soutìžily o prvenství. Jiøí Zeman
Hráèùm se podaøilo pøedvést úžasné vý- Marek Štípek
kony, které vytváøely pøíjemnou atmosféru Adam Bárta
tohoto turnajového klání. Nadšení dìtí nám Dominik Sobotka
nepøekazil ani krátký deštík, bìhem kterého Vilém Effenberger
byl zúèastnìným slavnostnì pøedán veliký Eliška Provazníková
ovocný dort, který nám na akci poskytla So-
òa Pøivøelová. Po ukonèení turnaje byly vy-
hlášeny výsledky a pøedány hodnotné ceny, 
které nám poskytli sponzoøi – Eva Zubrièa-
nová a Lucie Karchòáková.

Všem, kteøí se zúèastnili, gratulujeme 
k výsledkùm a pøejeme pøíjemné prožití 
letních prázdnin. Doufáme, že se všem tur-
naj líbil, dìkujeme rodièùm za pomoc pøi 
soudcování turnajù a výše uvedeným spon-

Kategorie zaèáteèníci:
Adam Effenberger
Èenìk Jansa
Ferdinand Jansa
Petr Štípek
Matìj Bartáèek
Samík Feistner

dìti a mládež...
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Do našeho týmu pøijmeme zamìstnance vyuèeného 
v oboru AUTOMECHANIK nebo AUTOTRONIK  

Vhodné i pro mladé mechaniky bez praxe!

NABÍZÍME:NABÍZÍME:
- Zajímavou, perspektivní práci v pøíjemném prostøedí a dobrém kolektivu 
- Zázemí stabilní firmy, která je na trhu 25 let
- Motivující finanèní ohodnocení 
- Benefity(docházkové bonusy,vìrnostní odmìny,pøíspìvek na dopravu atd.)
- Pracovní odìvy a jejich pravidelné praní 
- Možnost profesního rùstu ( odborná školení)                

POŽADUJEME:  

BLIŽŠÍ INFORMACE: 

POŽADUJEME:  

BLIŽŠÍ INFORMACE: 

Manuální zruènost, spolehlivost, vitalitu  a 
chu� pracovat. Nástup možný IHNED!

telefon  603 475 112
e-mail: obchod@autoteamnemec.cz, www.autoteamnemec.cz 

Text: Václav Mysliveèek a Stanislav Gerhard rána. Nabourala se nám obranná øada, když si další branku. Hnali jsme se za snížením, které by 
Zaènìme s tím, že ze zaèátku jsme byli v jednom utkání zlomil kost v kotníku Jára Krejèí a nás katapultovalo o kousek blíže k trofeji. Ke konci 

nadmíru spokojeni s poètem hráèù. Bohužel nám výron si udìlal Jirka Zubèík. To na nás mìlo velký zápasu se to opìt povedlo Heinzelovi, který za-
zùstalo pouze torzo, což se podepsalo ke konci vliv. Odehrávali jsme nìkteré zápasy s malým znamenal svou druhou branku. Bohužel vzápìtí 
sezóny. poètem hráèù a bylo nás o jednoho ménì. Kluci se jsme inkasovali a sen o vítìzství se nám rozplynul.

Zaèneme hezky popoøadì a to zaèátkem ani za takové situace nevzdávali a bojovali v kaž- Mužstvo: Matyáš Janovský (1 gol), Antonín 
pøípravy minulé léto, kdy jsme na kluky apelovali, dém utkání. Bohužel z posledních pìti utkání Jánský (2goly), Martin Hamouz (2 goly), Filip 
aby absolvovali "takové menší soustøedìní" s jsme 4 prohráli. Kluci se s tím popasovali a vy- Štecher (3 goly), Vojta Kunc (6 golù), Jiøí Zubèík (7 
dùrazem na sjednocení týmu a získání fyzièky. zkoušeli si, že vždy není vše podle vašich pøedstav. golù), Jaromír Krejèí (9 golù), Pavel Winter (10 
Vìtšina se s tím popasovala na výbornou a z toho Finále s SK Plaston Šluknov golù), Jakub Gerhard (19 golù), Martin Nergl (19 
jsme tìžili celý podzim. A� už to bylo týmovým V domácím utkání jsme jasnì dominovali a golù), Radek Heinzel (28 golù). Dále hráli 
duchem, kdy kluci spolupracovali na tréninku a udávali tempo hry. Soupeø nás prakticky moc minimum utkání a skonèili: Patrik Radomìøský, 
pøedevším v zápase. Byla z toho jasná pøevaha neohrozil. V úvodu nás dostal do vedení Heinzel a Ladislav Zika
skoro ve všech zápasech, ve kterých jsme zvítìzili. v závìru poloèasu zvýšil Jánský. V druhém polo- Závìrem bychom chtìli podìkovat všem 
Kluci pøedvádìli po vìtšinu zápasu bojovný výkon èase hosté snížili po nedùslednosti našich klukù zúèastnìným hráèùm, kteøí celou sezonu a i finále 
s odhodláním zvítìzit a všechna utkání kontro- pøi rohovém kopu, kdy zùstal nekrytý soupeø a odehráli dùstojnì a se ctí. Dále pøedevším rodi-
lovali od zaèátku do konce. Po podzimní èásti zamíøil pøesnì. V utkání jsme zahodili spoustu èùm, kteøí s námi jezdili a podporovali nás na kaž-
soutìže jsme byli nakonec velmi nadšeni a spo- brankových pøíležitostí a pøedevším jsme dém utkání. Ostatním fanouškùm, jak domácím 
kojeni ve všech ohledech. nedokázali dotáhnout do konce stanovený cíl ne- tak hostujícím, rozhodèím a vedení MSK Benešov 

Zimní pøípravu jsme absolvovali prakticky jen inkasovat. Cože se ukázalo jako klíèové v odvet- nad Plouènicí. Dìkujeme všem a snad nás v nové 
s míèem na noze, ale vìtšinou v bìhu na èas, ném utkání. sezonì bude provázet opìt jen to dobré.
protože kluci byli po delší pauze (hlavnì vánoèní Na odvetný zápas jsme cestovali i s poèetnou 
svátky) docela leniví. V pøípravì se nám opìt fanouškovskou základnou. Bohužel pøi odjezdu 
objevil dostatek klukù, kde opìt pár z nich ne- na odvetu jsme se nesešli. Nedostavil se Jánský, 
vydrželo a skonèilo. Do jarních bojù jsme vstoupili který potopil naše šance na zisk prvenství. Martin 
výbornì. V úvodu jsme udrželi 3 èistá konta, což Nergl musel odehrát celý zápas v bolestech. 
bylo dùsledkem výborné práce v obranì a na Prvních 10 minut kluci pùsobili zakøiknutì (atmo-
pozici brankáøe. Bohužel v polovinì jara nás za- sféra, co vytváøeli domácí fanoušci, byla úžasná a 
sáhla zranìní. A to pøedevším náš nejlepší støelec kluci se s tím nikdy nesetkali) a 2x inkasovali. Poté 
po podzimu Martin Nergl. Z dlouhodobého hle- jako kdyby ožili a zaèali lítat. Domácí jsme jasnì 
diska nemohl podstoupit žádné utkání na 100 % pøevyšovali a pøevzali otìže zápasu. Do poloèasu 
z dùvodu problémù s tøísly a rùstem. S jeho jsme snížili. Do druhé pùle jsme si dali jasný cíl, 
absencí jsme se popasovali, ale pak pøišla další ale ten domácí hned zmrazili, když v úvodu pøidali 

Fotbalová mládìž: Mladší žáci jsou vícemistry okresního pøeboru

dìti a mládež...
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z historie...

Z HISTORIE BENEŠOVA NAD PLOUÈNICÍ OÈIMA VLADIMÍRA ŠEFLA

Stávky pekaøù, øezníkù i zemìdìlcù a samozøejmì Benešova bylo dosaženo denního platu.
toho, že cena piva stoupla jen o jeden krej-Nespokojení jedinci nebo i skupiny oby-
car. U Mattausche se první stávka konala ve vatel se táhnou celou existencí lidstva. 
Františkovì v roce 1881. O rok pozdìji v Be-Jedním z vyjádøení protestu proti nìèemu 
nešovì u Münzberga.nebo nìkomu je stávka.  V roce 1738 se v 

K první velké „textilácké“ stávce došlo Benešovì uskuteènila stávka øezníkù. Pøí-
18. bøezna 1884 a trvala do 7. dubna téhož èinou byl patent, který ukládal øezníkùm po-
roku. Dùvodem byla desetihodinová pra-vinnost z každého prodaného pundu (1/2 
covní doba a požadavek zvýšení mzdy kg) masa odvést krajskému úøadu 1 krejcar. 
o 30%. Stávka se rozšíøila na 24 továren Tato masná pøirážka byla pro benešovské 
dìèínského a benešovského soudního ok-øezníky znaènou zátìží. Naproti tomu poráž-
resu. Jeden z továrníkù chtìl povolat vojsko. ky u sedlákù byly mimo kontrolu a tak ne-
Pracující se  dozvìdìli, že dopis na veli-museli porážkový krejcar platit. Benešovští 
telství leží v poštovní schránce na Bene-øezníci tedy podali odvolání na magistrát, 
šovském námìstí, a proto ji nechali odpálit ale bez výsledku. Všech osm benešovských 
dynamitovou patronou. Bylo nakonec dosa-øezníkù zastavilo poèátkem roku 1738 práci. 
ženo toho, že desetihodinová pracovní do-Jejich stávka trvala témìø osm mìsícù. 
ba byla koneènì zrušena a propuštìní pøe-Mìš�ané si proto museli obtížnì shánìt 
dáci stávky byli vzati zpìt do zamìstnání. maso z Èeské Kamenice a Dìèína. Bouraèi 
V roce 1889 stávkují benešovští textiláci masa z Dìèína a Kamenice se nechali slyšet, 
u bratøí Grohmanù. 1890 stávkují u Mattau-že od 1. záøí neprodají benešovským ani 
sche a znovu 1895 u Grohmanna pak znovu kousek masa. Maximálnì kosti za vysokou 
1906. Že to nemìli zamìstnanci s majiteli cenu. Do Benešova pøijela komise, která 
továren lehké ukazuje i pøípad z roku 1895. prošetøila stížnost øezníkù a rozhodla 
Záznam z protokolu: „Šestnáctileté Františ-o spravedlivìjší platbì masa z danì. A tak 
ce Wernerové z Benešova n. Pl. è. p. 34 roz-byly od 22. srpna 1738 masné krámky opìt 
drtil mykací stroj prsty. Pan továrník Piet-plné masa. Od teï musely obce pøiplácet 
schmann z Malé Velenì (pozdìjší Benar 05) nìkolik zlatých na masnou daò a bene-
odmítl postarat se o lékaøské èi jiné ošet-šovským bylo zakázáno kupovat na vesni-
øení, aèkoli dobøe vìdìl, že je dcerou chu-cích. Stávka tedy skonèila vítìzstvím øez-
dého nádeníka, otce šesti nezaopatøených níkù.
dìtí.“V podobném duchu probìhla i stávka 

Nakonec ještì stávka chrámových mu-pekaøù v roce 1767. Pekaøský cech si stì-
zikantù v benešovském kostele. Kostelní žoval mìstské radì na Johanna Horna 
muzikanti byli sdruženi s kostelními zpìváky z Mlýnské ulice (Boženy Nìmcové), majitele 
(chórem). Tito uèinkovali o nedìlích i svát-výrobny krup a prosa (jáhel), že se neopráv-
cích. Pomáhali tak k zvýšení slavnostního nìnì zabýval obchodem s moukou. Pùvod-
rázu bohoslužeb. Sbor existoval v Benešovì nì chtìli spor vyøešit tak, že by mìstskému 
od roku 1567. Za jejich bohulibou èinnost mlynáøi Stocklöwovi dodávali mouku. Mìs-
dostával sbor od patronù kostela roènì 5 to si nakonec se sporem nevìdìlo rady 
kbelíkù piva. Claryovské panství pøevzal a kníže Clary - Aldringen naøídil mìstu spor 
doktor Karel Lumbe a zároveò s ním i okamžitì urovnat. Nakonec spor skonèil 
patronát nad benešovským kostelem a u litomìøického krajského soudu. V polovi-
pøestal pivo poskytovat. Hudebníci se tedy nì roku pekaøský cech za podpory mìstské 
dohodli, že nebudou vystupovat, dokud rady spor vyhrál.
nebudou stará privilegia obnovena a za- To, že konzumace piva byla i v minulosti 
ruèena. Dìkan páter Josef Tietze se obrátil oblíbenou zábavou, dokazuje tzv. pivní stáv-
na thunské panstvo, kterému poslal dopis ka v roce 1791. Vrchnost tehdy naøídila, že 
ohlednì tìchto starých práv. Thunové na-máz piva (1 máz = 1,415 litrù ) bude stát 5 
psali seniorovi sboru panu Antonu Schröt-a pùl krejcaru místo dosavadních 4 krejcarù. 
terovi, kde jej žádali o porozumìní. Jak to Aniž by benešovští tušili kolik bude stát máz 
nakonec dopadlo nevíme, ale ještì v roce piva v roce 2012, naøízení se jim pranic ne-
1940 mìl kostelní sbor 18 èlenù.líbilo. Obìtovali se natolik, že pøestali pivo 

9. prosince 1921 se konala dvoudenní konzumovat. Za velice krátkou dobu se 
stávka zemìdìlcù proti 60% zvýšení bojkot piva rozšíøil na 60 okolních obcí. 
dodávek. Neprodávali v té dobì mléko, Láska k pìnivému moku je však natolik silná, 
máslo a vejce. 18. dubna 1928 byla v poz-že se brzy zaèali objevovat první stávkoka-
dìjším Benaru vyhlášena protidrahotní zové a brzy celé obce porušovaly stávkovou 
stávka. Za týden byla odvolána, když firma solidaritu. Jedinì zásluhou zásadových pi-
slíbila protidrahotní pøíplatek ve výši tý-vaøù z Františkova, Fojtovic, Velké Velenì 

U Münzberga (Interkov) 
se stávkovalo v roce 1882
U Münzberga (Interkov) 
se stávkovalo v roce 1882

Hotel Zum Paradies a benešovský 
muzikant Georg Tausch

Pùvodním majitelem hotelu Zum Para-
dies (Èeskolipská 373) byl pan Anton 
Tschackert ( nar. 12. 9. 1863 Horní Habartice 
è.p. 108). Hned po otevøení nabízel tento 
hotel nový orchestrion, plzeòské a bene-
šovské pivo, hezky zaøízené pohostinské po-
koje a pro návštìvníky byly k dispozici stáje 
pro konì. Po Tschackertovi získal pozdìjší 
Pražák (poté pension Oxana) pan Peh. Ten 
provozoval restauraci a jeho žena vaøila hos-
tùm. Po dobu obìda nebo na vìtší veèerní 
akce byly k disposici až dvì servírky. Nej-
poèetnìjšími nocležníky zde bývali montéøi 
firmy Mattausch (Benar).

Až do poèátku II. svìtové války zde býval 
èilý provoz. Scházeli se tu myslivci, poøádaly 
se zde bály, nebo jen taneèní veèery. Hrála 
zde rodina Tauschova. Paní Tauschová hrála 
piano a pan Tausch saxofon a housle. Man-
želùm Tauschovým se narodil syn Georg a 
tak malý Tausch vyrùstal ovlivnìn hudbou. 
Než piano však George lákaly dechové 
nástroje. Ve svých deseti letech si zahrál 
svoji první fanfáru. Po odsunu se rodina se-
šla v Hesensku (Werdohl, Evering). Zde na-
šel Georg práci a v roce 1951 i svùj první or-
chestr. Georg byl vlastnì na trumpetu sa-
moukem. Od roku 1989 vede mládežnický 
orchestr (Vesetaler Musiku) s nímž absol-
voval na tisíc koncertù. Za tuto práci obdržel 
Záslužný spolkový køíž a mìsto jej jme-
novalo èestným obèanem.

hotel Zum Paradies a pan Tschackerthotel Zum Paradies a pan Tschackert
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Text: Ludìk Smejkal na obìti válek za kaplí u již zapomenutého  
Latinské slovo vigilia znamená v pøekladu pomníèku  pod obrovskou lípou u našeho kostela. 

bdìní. Napadlo mì doplnit probíhající oslavy Po bájné rùži jsme pátrali pomocí dobového 
pøíchodu šlechtického rodu Salhausenù do naše- kahanu, pøièemž jsme si užili spoustu zábavy. 
ho mìsta noèní komentovanou vlastivìdnou po- Naše putování, bìhem kterého byly urèovány 
chùzkou po okolí jejich sídla. Jak se dalo pøedem byliny i døeviny, bylo doplnìno historickým 
tušit jednalo se o recesní akcièku. Cílem naší vý- komentem k daným místùm. Zøetel pøi tom byl 
pravy bylo zjistit, zda-li v našich hradních pøí- dán i na naše staré povìsti benešovské. V závìru 
kopech roste Rùže stolistá-salhausenská, jež byla našeho putování, jež konèil pod Táborským vr-
vyšlechtìna v 16. století a panuje podezøení že jí chem bylo vyprávìní doplnìno o zajímavé novì 
tehdy páni ze Salhausenu pøivezli s sebou k nám zjištìné stopy prokazující èinnost našeho génia 
do Benešova, byli jsme proto hodnì zvìdavi, Járy Cimrmana i  v našem mìsteèku. Bohužel mu-
jestli se ještì v areálu zámku  vyskytuje. Naše pá- síme konstatovat, že se nám Rùži salhausenskou 
trání zapoèalo u kostela, kde v tento den pøesnì vypátrat nepodaøilo, budeme muset pokraèovat 
pøed sedmdesáti lety se shromažïovali obyvate- v našem pátrání opìt za rok. 
lé mìsta k odsunu do Nìmecka. Vzpomnìli jsme 

Nadšenci se vydali hledat salhausenskou vigilii

foto: Ota Draèkafoto: Ota Draèka

Text: Vladimír Žákoviè
Oslavy 140 výroèí založení sboru dob-

rovolných hasièù v našem mìstì jsou za 
námi, a jak se øíká, èert nikdy nespí, tak ani 
naše jednotka nezahálí. Ke konci kvìtna se 
jednotka zúèastnila dìtského dne ve Fran-
tiškovì nad Plouènicí, kde tradiènì pøipra-
vila pro dìti mnoho zajímavých soutìží. 
Dále se naše sportovní družstvo zúèastnilo 
soutìže v požárním sportu v Èeské Kame-
nici, kde obsadilo hezké tøetí místo. Dne 20. 
èervna v rámci Benešovského slunovratu 
byla na školním høišti pøipravena tradièní 
soutìž v požárním sportu Memoriálu ing. 
Vrbického o putovní pohár. Zde se naše 
družstva umístila na devátém a tøetím místì 
a i pøes nepøízeò poèasí se tato akce vyda-
øila. Kromì kulturní a sportovní èinnosti 
probíhá v rámci èasových možností neustá-
lé proškolování a zdokonalování èlenù vý-
jezdové jednotky.

z èinnosti sdh

zásahy sdh

Dne 13. 6.  vyjela  jednotka s technikou CAS 
25 1+3 spoleènì s HZS Dìèín k požáru les-
ního porostu do obce Valkeøice.

Dne 16. 6.  vyjela  jednotka s technikou CAS 
25 1+4 k nahlášenému požáru travního po-
rostu na obchvatu BN.

Dne 20. 6. vyjela  jednotka s technikou CAS 
25 1+4, OAVW 1+2 k nahlášené dopravní 
nehodì mezi Benešovem a Malou Velení.

Za první pololetí roku 2015 vyjela naše 
jednotka celkem k 22 mimoøádným udá-
lostem. Ve 13 pøípadech šlo o technickou 
pomoc (èerpání vody, vìtrné poryvy, úklid 
provozních kapalin, pomoc složkám IZS,...), 
v 7 pøípadech o požár, jednou o dopravní 
nehou a také jeden planý poplach.
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Dne  2. 7. 2015 to již budou 
4 roky, co nás opustila naše 

maminka paní 
Hedvika Hendrichová.
Stále na ni vzpomínají 

dcery Anna a Iva 
s rodinami. 

Kdo jste ji znali, vzpomeòte 
s námi.

Dne 15.7.2015 uplyne již 6 let, co zemøela paní 
Irenka Hendrichová. Stále na ni vzpomínají 

švagrová Anna s manželem.

vzpomínky

Jak dopadla výtvarná soutìž vyhlášená u 
pøíležitosti oslav 500 let Salhausenù v Be-
nešovì nad Plouènicí s názvem “Saská re-
nesance jako tvùrèí inspirace”? Práce dìtí 
hodnotila porota hostù, kteøí se zúèastnili 
pøedn-šek v  rámci Benešovského rùznodì-
ní a vernisáže fotografií Václava Sojky.
Mateøská školka “Sluníèko”:
1. Eliška Povolná – výtv. práce (tø. Motýlci)
2. tøída Myšek – spoleèná práce 
3. tøída Žabky – renesanèní obleky
Základní škola:
1. spoleèná práce tøídy 6.A
2. spoleèná práce tøíd : 8.A,B  + 9 A.B.
3. Peter Martinec

výsledky výtv. soutìže

AKCE VE MÌSTÌ

10. 7., 1. 8.,

50 shades of Grey (50 odstínù šedi) Noèní prohlídka kouzelného zámku
90,- (letní kino) (nutná rezervace)

11. 7., 2. 8., 

Open Air Rock & Rap Teorie všeho
30,- (koupalištì) 70,- (kino)

15. 7., 8. 8.

Pohádka: Jiøík a Èernovláska Den pro Afriku
dìti 20,-/dospìlí 40,- (zámek) (klubovna BS-Aktivu)

18. 7., 15. 8.,

Open Air Country v plavkách  Noèní prohlídka kouzelného zámku
(koupalištì) (nutná rezervace)

18. 7., 22. 8.

Noèní prohlídka kouzelného zámku Den s cyklostezkou
(nutná rezervace) sportovnì-kulturní odpoledne

Sabina Køováková, Kohout plaší smrt, 
19. 7., Triky z elektriky

Více brzy na letácích ve mìstì...Zvonilka a tvor Netvor
(koupalištì) 40,- (kino)

31. 7.,

Noc na zámku 
aneb zámecká pøespávanda
150,- (zámek,  nutná rezervace) 

22,00 h, 20,00; 20,45; 21,30 h 

16,00 – 22,00 h 21,00 h

15,00 h 14,00 h

16,00 – 22,00 h 20,00; 20,45; 21,30 h 

20,00; 20,45; 21,30 h

16,00 h

28. 8., 18 h18 h
Noc na zámku 

aneb zámecká pøespávanda
150,- (zámek,  nutná rezervace)
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www.benesovnpl.cz

fotogalerie- slunovrat 2015...
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